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A z ezredik 
olajkút 

A Kőolajkutató Vállalat 
ezegedi üzemének olajbányá-
szai az év végéig százezer 
méternyi kutató és feltáró 
kutat mélyítenek, s ezek so-
rában elkészül a szegedi 
szénhidrogén-medence ezre-
dik kútja is. Szeged-Algyőn 
már olyan sűrűn sorakoznak 
egymás mellett az olaj- és 
gázkutak, tankállomások, 
gázfeldolgozó és egyéb üze-
mek, hogy az újabb kutak-
nak szinte alig jut már 
hely. Ezért Algyőn már a 
legtöbb helyen csak irányí-
tott ferdefúrásokkal hozzák 
a felszínre a föld mélyének 
kincseit. Az idén működésbe 
állítandó huszonnyolc algyői 
kútnak a felét már ferdefú-
rással készítik. így hatolnak 
le a közeli folyók, a Tisza és 
a Maros medre alá is. 

Települések együttműködése 
Hegalakult a Szegedi Városkörnyéki Bizottság 
A járások megszűnését kö-

vetően a városkörnyéki köz-
ségi tanácsok irányítása a 
megyei tanácsok feladatává 
vált. Ám ebben az irányítás-
ban a városok és a kijelölt 
nagyközségek is közremű-
ködnek. Ez nemcsak közigaz-
gatási kapcsolatot jelent 
egyes települések helyi 

az MSZMP Szeged városi bi-
zottságának első titkára. A 
városkörnyéki bizottság ala-
kuló ülésén dr. Petrik Ist-
ván, a megyei tanács elnö-
kének általános helyettese 
köszöntötte a résztvevőket és 
vázolta Szeged, 

az Sándorfalva, Üllés, Bordány, 
ta- Deszk, Domaszék, Kübekhá-

nácsai között, hanem a tár- za, Röszke, Szatymaz, Zsom-
sadalmi, gazdasági együtt- bő, Tiszasziget városkör-
működést is szükségessé te- nyéki községek együttműkö-
szi. A rendszeres kapcsola- désének lehetőségét. Hang-
tot segíti elő a városkör-
nyéki bizottság szervezete is. 
A helyi tanácsok a tanács-
elnök személyében delegál-
nak képviselőt az újdonsült 
bizottságba. 

Tegnap, szerdán Szegeden 
ünnepélyes keretek között 
megalakult a városkörnyéki 
bizottság. Az eseményen töb-
bek között részt vett Szabó 
Sándor, a Csongrád megyei 

súlyozta a kölcsönösség, az 
önállóság, a mellérendeltség 
elve mellett az összefogás és 
egymásra utaltság előnyeit. 
Javaslatára Papp Gyulát, a 
Szeged megyei városi tanács 
elnökét választották meg a 
bizottság elnökévé, aki fel-
szólalásában rámutatott: Sze-
ged és a környező községek 
között a kapcsolat nem most 
kezdődött, hanem több éves 

tanács elnöke, Török József, múltja van ennek, történei-

Béke- és barátsági hónap 

Megemlékezések, barátsági nap 
A béke- és barátsági hó-

nap alkalmából tagnap, 
szerdán megyénk több hely-
ségében emlékezték meg a 
győzelem napjáról. 

Kisteleken, a gimnázium 
kollégiuménak dísztermében 
Pápp István, az MSZMP 
városi jogú nagyközségi bi-
zottságának ti .kára mondott 
ünnepi beszédet, majd Mol-
nár Sándor, a Hazafias 
Népfront megyei titkára át-
adta az OTP kisteleki fi-

ókja képviselőjének a kam-
bodzsai gyermekváros létre-
hozásáért végzett kiemelke-
dő munka elismeréseként a 
KISZ KB, a Magyar Szoli-
daritási JBizo.ttság és az Or-
szágos Béketanács emlék-
lapját és emlékplakettjét. 

Folytatódtak a magyar-

megyei bizottsága elnökének 

vezetésével Csongrádra lá-

togatott. 

Ugyancsak tegnap győze-
lem napi megemlékezést 
tartottak Szentesen, az if-
júsági házban, ünnepi hang-
versenyt rendeztek a ma-

lengyel barátsági napok is "kői ifjúsági és úttörőház-
a megyében. A lengyel de- ban, Mórahalmon békegyű-
legácCó Igor Sikiryckinek, lésen, Rúzsán fáklyás fel-
a PRON Országos Tanácsa vonuláson tettek hitet a íia-
vb tagjának, a PRON Lódz talok a béke ügye mellett. 

Fiatalok békemenete Szegeden 
Pár hónappal ezelőtt sze-

gediek ezrei a város köz-
pontjában, a Kárász utcán, 
aláírásukkal bizonyították: 
a város lakói most, a feszült 
világpolitikai helyzetben is 
egyet szeretnének: békét 
Európának, békét az egesz 
világnak. Akkor az egyete-
mista fiatalok rendeztek bé-
kenapot a megyeszékhelyen. 
Tegnap, a győzelem napja, 
alkalmából a szegedi városi 
KISZ-bizotíság felhívására 
Szeged nagyüzemeinek mun-
kásfiataljai gyülekeztek a 
Dugonics téreri. hogy részt 
vegyenek a békemenetben. 
amely a Kárász utcán, a 
Széchenvi téren át vonult a 
nagygyűlés színhelyére, a 
Vörös Csillag moziba. 

A több száz fiatalt dr. Ba-
ri Ferenc, a szegedi városi 
KISZ-bizottság titkára kö-
szöntötte, s szólt arról a fe-
lelősségről, ami a mai nem-
zedékre hárul. A huszonéve-
sek nem élték át a háborút, 
de most. a nagy világégés 
európai befejezésének 39. év-
fordulóján épp ezért kell 
felemelni szavukat, hogy ne 
is kelljen megtudniuk, mit 
jelentene számukra, az egész 
emberiség számára egy újabb 
háború. 

A Kárász utcán felvonu-
lók transzparensein is ezek 
a gondolatok fogalmazódtak 
meg egy-egy mondatba sű-
rítve: „Békét a világnak! 
Atomfegyvermentes Euró-
pát" — olvashattuk a táblá-
kon. És erről beszélt a Vö-
rös Csillag moziban megtar-
tott nagygyűlésen ár. Szóré-
di Sándor, a KISZ KB tit-
kára is. — Ma, amikor ösz-
szegyültünk itt. Szegeden, ki 
kívánjuk nyilvánítani, mi 
nem azért tiltakozunk, tün-

mi hagyományokon alapszik. 
Szólt arról is, hogy különö-
sen gazdasági területen el-
sőrendűen fontosak a közö-
sen megoldandó feladatok. 

A bizottság elfogadta ügy-
valamint rendíét; meghatározta idei 

munkatervet. A testület cé-
lul tűzi ki, hogy a közös fej-
lesztési elképzeléseket, a kö-
zéptávú és éves terveket 
összehangolják, vizsgálják a 
közös érdekű feladatok tár-
sulás útján történő megva-
lósításának lehetőségeit. A 
bizottság egyeztetett javasla-
tokat dolgoz ki a városi és 
községi tanácsok közös érde-
keltségű jelentősebb dönté-
seire, közreműködik azok 
végrehajtásának szervezésé-
ben és ellenőrzésében. Elő-
mozdítja az együttműködés 
körének szélesítését, különö-
sen a települések koordinált 
fejlesztésével, anyagi eszkö-
zeik hatékonyabb felhaszná-
lásával, a lakosság ellátásá-
nak javítása érdekében. Részt 
vesz a városkörnyéki infra-
strukturális fejlesztésében, 
elősegíti a nem tanácsi szer-
vek bekapcsolódását a terü-
letfejlesztési célkitűzések 
megvalósításában, vélemé-
nyezi a városkörnyék több 
települését érintő, a megyei 
tanácsi szervek döntését 
igénylő javaslatokat, előter-
jesztéseket. 

Az ülésen felszólalt Szabó 

Sándor, s köszöntötte a vá-

roskörnyéki bizottság tag-

jait, Felhívta a figyelmet a 

tanácsi gazdálkodás terüle-

tén várható új körülmények-

re. Hangsúlyozta, sokkal na-

gyobb szerepe lesz az önte-

vékenységnek és összefogás-

sal a város, illetve a község-

politikai fejlesztési lehetősé-

geket jobban ki lehet hasz-

nálni. A VII. ötéves terv 

előkészítésében a város és a 

városkörnyéki községek ösz-

szefogása már jól érvénye-

sülhet. 

A tanácskozás dr. Faragó 

M. Vilmos Zsombó tanácsel-

nöke felszólalásával fejező-

dött be, aki ismertette a 

Szegeddel való együttműkö-

dés eddigi eredményeit. 

A győzelem napja alkalmából 

Koszorúzási 
ünnepségek 

N a g y L á s z l ó fe lvé te le 

Szegeden, a Széchenyi téri szovjet hősi emlékműnél a 
pártbizottságok kép viselői koszorúztak 

A győzelem napja 39. év-
fordulója alkalmából teg-
nap, szerdán délután koszo-
rúzási ünnepséget rendez-
tek az MSZMP Szeged vá-
rosi bizottsága, Szeged me-
gyei város tanácsa, a .Ha-
zafias Népfront Szeged vá-
rosi bizottsága, valamint az 
MSZBT Szeged városi tag-
csoportiaií A kosXörúzásí 
ünnepséget á Széchényi té-
ren és a Dugonicá temető-
ben levő szovjet hősi em-
lékműveknél, valamint a 
Belvárosi temetőben levő 
hősi emlékműnél tartották. 

A megemlékezés és a ke-
gyelet virágait valamennyi 
emlékműnél elhelyezték az 
MSZMP megyei, városi bi-
zottsága, a rhegyei és a 
városi tanács, a fegy-
veres testületek, valamint a 
népfront, az SZMT és a 
KISZ képviselői. 

A Széchenyi téren, a Ká-
rász utca felőli emlékműnél 
koszorúztak még a magyar 
fegyveres testületek. az 
ideiglenesen hazánkban tar-
tózkodó szovjet katonák 
képviselői, az ipari szövet-
kezetek pártbizottsága, a 
postaigazgatóság és az élel-

miszeripari főiskola, vala-
mint a Szegeden tartózkodó 
lengyel politikai delegáció. 
A Takaréktár utcához kö-
zelebb levő emlékműnél pe-
dig a felsoroltakon kívül a 
DÉLÉP. a Biológiai Kutató 
Intézet, az alsófokű okfá'fá-
si intézmények pártbizott-
sága. .. 

A Dugonics temetőben a 
DÉGAá. a Pannónia és a 
SZEVAFÉM Ipari Szövetke-
zet helyezte el a kegyelet 
koszorúit: 

A Belvárosi temetőben' a 
Volán pártbizottsága, az 
Ikarus szegedi gyára és a 
megyei tejipari vállalat tisz-
telgett koszorúival a hő-
söknek. 

A szovjet emlékműveknél 
a magyar és a szovjet him-
nusszal kezdődött a koszo-
rúzási ünnepség, és az In-
ternacionáléval ért végét. A 
Széchenyi téren tisztelgő 
menetben vonultak el az 
emlékművek előtt katonai 
és munkásőr századok. * 

A győzelem napia alkal-
mából Budapesten is koszo-
rúzási ünnepségeket tartot-
tak. 

Pintér József felvétele 

A fiatalok békemenete a Kárász utcán vonult a Vörös Csil-
lag mozihoz. 

tétünk, gyűjtünk aláírásokat 
és vonultatjuk fel a haladó 
ifjúságot, hogy a békéért kö-
nyörögjünk, hanem azért, 
hogy rákényszeritsük a bé-
két azokra is, akik a fegy-
verkezési verseny újabb spi-
rálját akarják beindítani, 
akik az eurorakéták és szár-
nyas rakéták tűzijátékában 

akarnak gyönyörködni, és 
megoldást keresni. . . — 
mondta a szónok. 

A Vörös Csillag moziban 
megtartott nagygyűlésen 
filmösszeállítást is vetítet-
tek a második világháború 
harcairól, majd a műsor Zo-
rán békedalokból összeállí-
tott koncertjével fejeződött 
be. 

Textilgyárok a minőségért 
A textilipari vállalatok-

nál? egyre'i.ixább számolni-
uk ken azzai, nogy a vuag-
p.acjn es utho-n egyara.it 
C;>ai? a kifogástalan, magas 
színvonalú terméken talal-
nak vevőre. A Textilipari 
Minőségellenőrző Intézet 
tapasztalatai szerint a ru-
házati szövetek és a lakás-
textíliák minősége számot-
tevően javult, bár továbbra 
is előfordul, különösen az 
új gyártmányok esetében — 
hogy másodosztályú termé-
keket első osztályba igye-
keznek sorolni. Ez azonban 
a vállalatnak sem érdeke, 
mert hitelét kockáztatja, s 
az ellenőrzés következmé-
nyeivel is számolnia kell. 
A vállalatok többsége erő-
feszítéseket tesz, hogy ter-
mékei megbízhatóak, ke-
lendőek, gazdaságosak le-
gyenek. 

A Bajai Finomposztó Vál-
lalatnál éppen a minőség 
javítása érdekében újabban 
zsugorítják a pamutszála-
kat, s így formatartóbb lesz 
a szövet. A gyártás során 
folyamatosan ellenőrzik a 
minőséget. Így érik el. hógv 

a vállalat által készített 
textíliák 92 százaléka első 
osztályú, es mintegy tíz or-
szágban találnak vevőre. A 
keresletnek megfelelően 
újabban tiszta gyapjúból is 
szőnek szövetet és angóra-
fonalat is felhasználnak a 
természetes alapanyagú kel-
mék előállításához. A min-
taszövésekből saját konfek-
cióüzemükben kész termé-
ket gyártanai?, s így köz-
vetlenül is megismerik a 
vásárlók véleményét. 

A győri Richards Finom-
posztogyárban a gyártás 
kezdetétől figyelemmel kí-
sérik a minőség alakulását, 
s ha ismétlődő hibát észlel-
nek, azt a technológia mó-
dosításával korrigálják. A 
gondos ellenőrzésnek kö-
szönhető, hogy a vállalat 
termékeinek 97,5 százaléka 
első osztályú. A kifogásta-
lan munkára ösztönzi a dol-
gozókat a bérezés is. A szö-
vődében például a munká-
sok keresetének 30—35 szá-
zalékát a gyártmányok mi-
nőségétől teszik függővé. 

A R ábatext Textilipari 
Vállalat az elmúlt években 

megújította fonodáját és 
szovödéjét. Korszerű. ter-
melékeny gépeket helyezett 
üzembe, és ezek a korábbi 
berendezéseknei biztonsá-
gosabban, kisebb hibahá-
nyaddal dolgoznak. Tökéle-
tesítették a kikészítés mun-
kafolyamatait is. 

A Pápai Textilgyár és a 
Hungarotex Külkereske-
delmi Vállalat közös üze-
met hozott létre olyan kel-
mék gyártására, amelyek-
nek mérete jobban megfelel 
a piac igényeinek. Az itt 
működő szovjet szövőgépe-
ken 158 centiméter széles 
terméket gyártanak. A pia-
ci tapasztalatok szerint 
ugyanis ez a legkelendőbb 
méret. Eddig a textilgyár-
ban főleg 90. kisebb meny-
nyiségben 140 centiméteres 
kelméket készítettek. Az új 
üzemben az idén másfél-
millió négyzetméternyi szé-
les kelmét gyártanak, teljes 
egészében exportra. Mintegy 
húsz tőkés országnak szállí-
tanak, legnagyobb vevőik 
közé tartozik az NSZK, 
Franciaország és Görög-
ország. 


